
PROTOKÓŁ Nr XLVII/2022

z przebiegu XLVII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 25 marca 2022 r.

od godziny 1200 do 1330 w Sali Widowiskowej przy Szkole Podstawowej w Wyrzysku.

Obecni:

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

 Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

 Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrz Wyrzyska,

 Kamila Bąk – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

 Małgorzata Jańczak – Główny Księgowy,

 Alina Chełkowska – Radca Prawny;

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

 Rafał Głyżewski – Podinspektor ds. promocji,

 Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki.

Inni goście:

 Hanna Łapacz –  Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wyrzysku,

 Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

 Przewodniczący Zarządu Osiedli w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3. 

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

6. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022 r.;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2022-2030;
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3) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu;

4) udzielenia pomocy finansowej Gminie Łobżenica;

5) przystąpienia Gminy Wyrzysk do sporządzenia i realizacji projektu „Wsparcie aktywności 

społeczno-zawodowej w Gminie Wyrzysk” w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego na lata 2014-2020;

6) przyjęcia  programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Wyrzysk w 2022 r.;

7) nadania nazwy „ulica Wrzosowa” drodze wewnętrznej w Wyrzysku;

8) nadania nazwy „ulica Chabrowa” drodze wewnętrznej w Wyrzysku;

9) zniesienia formy ochrony przyrody z części drzew wchodzących w skład alei  – pomnika 

przyrody;

10) ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP;

11)  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla  strażaków  ratowników  Ochotniczych 

Straży  Pożarnych  uczestniczących  w  działaniach  ratowniczych,  akcjach  ratowniczych, 

szkoleniach i ćwiczeniach;

12) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczących 

organów wykonawczych  jednostek  pomocniczych  oraz  członków rad  sołeckich  i  członków 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych w Gminie Wyrzysk;

13)  ustalenia  wysokości  diet  dla  sołtysów  i  przewodniczących  organów  wykonawczych 

jednostek pomocniczych w Gminie Wyrzysk;

14) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wyrzysk na lata 2022-2025.

7. Sprawozdanie Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wyrzysku 

z działalności ośrodka za 2021 rok oraz potrzeb pomocy społecznej.

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2023 za rok 2021.

9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 rok.

10. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym.

11. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

12. Wolne Głosy.

13. Zakończenie obrad.
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Przebieg obrad:

Ad 1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman 

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości. 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło 

15 radnych, tj. 100% ustawowego składu rady (na dzień dzisiejszy). 

Ad 3. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad.  Następnie  zapytał,

czy do przedstawionego porządku obrad są jakieś wnioski.

Nie wniesiono uwag.

Ad 4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

Przewodniczący Rady  poinformował, że protokoły zwyczajowo dostępne są do wglądu w Biurze 

Rady i była możliwość zapoznania się z ich treścią. W związku z powyższym zapytał, czy ktoś

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu.

W związku  z  brakiem uwag  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia 
protokołu z XLIV Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się 27 stycznia 2022 r.
W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w sprawie  przyjęcia  protokołu  z  XLV Sesji  Rady 
Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się 17 lutego 2022 r.
W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

3



Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie  w sprawie  przyjęcia  protokołu  z  XLVI Sesji  Rady 
Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się 7 marca 2022 r.
W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Nie podjęto dyskusji.

Sprawozdanie Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  stanowi  załącznik  nr  4

do protokołu. 

Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej, stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022r.;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 22 marca 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie zmian w budżecie  Gminy Wyrzysk na  

2022 r. wraz z autopoprawkami.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
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Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15 radnych  –  15 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVII/465/2022,

która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2022-2030; 

Bogusława Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska poprosiła  o  wprowadzenie  do  projektu  uchwały 

autopoprawki, którą omówi Pani Małgorzata Jańczak – Główny Księgowy.

Małgorzata  Jańczak  –  Główny Księgowy wyjaśniła,  że  autopoprawka polega  na  wprowadzeniu 

zmian w treści objaśnień w pozycji 1.4. W związku z podjęciem przez Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej  w  Poznaniu  Uchwały  Nr  10/488/2022  z  dnia  23  marca  2022  roku,  w  której 

stwierdza się, iż uchwała Nr XLVI/464/2022 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 7 marca 2022 roku 

zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  na  lata  2022-2030  została 

podjęta z naruszeniem przepisów prawa o charakterze nieistotnym, dokonuje się zmian w latach 

2026-2030 w pozycjach „1.1.1-1.1.5.1”. W załączniku nr 1 do Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

w  latach  2026-2030  nie  zostały  ujęte  dochody  w  pozycji  1.1.4  z  tytułu  dotacji  i  środków 

przeznaczonych na cele bieżące, które wpływają na wyliczenie w latach 2027-2030 wskaźników 

z art. 243 ustawy o finansach publicznych. Prognozując dochody w pozycji 1.1.4  z tytułu dotacji 

i środków przeznaczonych na cele bieżące na lata 2027-2030 przyjęto wartości na poziomie roku 

2026 z uwagi na trudność prognozowania. Wartości te będą modyfikowane zgodnie ze zmieniającą 

się sytuacją społeczno-gospodarczą w Gminie Wyrzysk i w gospodarce narodowej, gdyż w ciągu 

każdego roku następuje przekazanie środków dotacji celowych z budżetu państwa. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 22 marca 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę  

w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Wyrzysk  na  lata  2022-2030  wraz  

z autopoprawką. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)

5



Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVII/466/2022,

która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

3) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu;

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  poinformowała,  iż  projekt  tej  uchwały  dotyczy 

udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Pilskiemu  w  formie  dotacji  celowej  w  wysokości 

2.902,56 zł z przeznaczeniem na eksploatację stałego łącza transmisji danych do systemu Centralnej 

Ewidencji Pojazdów i Kierowców. Tzw. CEPiK łączy referat Wydziału Komunikacji z siedzibą  

w Wyrzysku z Wydziałem Komunikacji Starostwa Powiatowego w Pile. Uchwała w tej sprawie jest 

każdego roku podejmowana przez Radę Miejską w Wyrzysku. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 22 marca 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Pilskiemu.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15 radnych  –  15 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVII/467/2022,

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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4) udzielenia pomocy finansowej Gminie Łobżenica;

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  powiedziała,  że  projekt  tej  uchwały  dotyczy 

udzielenia  pomocy  finansowej  Gminie  Łobżenica  w  formie  dotacji  celowej  w  wysokości  

30.000,00  zł  z  przeznaczeniem  na  dofinansowanie  zadania  inwestycyjnego  pod  nazwą 

„termomodernizacja  budynku  warsztatu  terapii  zajęciowej  Liszkowo-  Gmina  Łobżenica”.  

W  warsztatach  terapii  zajęciowej  prowadzona  jest  rehabilitacja  dla  osób  niepełnosprawnych, 

niezdolnych  do  podjęcia  pracy.  Korzystają  z  nich  także  mieszkańcy  Gminy  Wyrzysk.  Jest  to 

szesnaścioro uczestników. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 22 marca 2022 r.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Gminie 

Łobżenica.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15 radnych  –  15 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVII/468/2022,

która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

5) przystąpienia Gminy Wyrzysk do sporządzenia i realizacji projektu „Wsparcie aktywności 

społeczno-zawodowej  w  Gminie  Wyrzysk”  w  ramach  Wielkopolskiego  Regionalnego 

Programu Operacyjnego na lata 2014-2020;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 22 marca 2022 r.
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Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Wyrzysk  do 

sporządzenia i realizacji projektu „Wsparcie aktywności społeczno-zawodowej w Gminie Wyrzysk” 

w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15 radnych  –  15 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVII/469/2022,

która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

6) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Wyrzysk w 2022 r.

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 22 marca 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wyrzysk w 2022 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15 radnych  –  15 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVII/470/2022,

która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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7) nadania nazwy „ulica Wrzosowa” drodze wewnętrznej w Wyrzysku;

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że zarówno projekt tej uchwały, jak  

i kolejnej dotyczy nadania ulic działkom, które są drogami wewnętrznymi,  znajdującymi się na 

obszarze osiedla Kwiatowego. W związku z tym, że wytyczane są nowe działki pod budownictwo 

mieszkaniowe, zaszła konieczność nadania nazw nowym drogom wewnętrznym, aby móc ustalić 

numerację porządkową nieruchomości. W celu zachowania jednorodności nazewnictwa ulic na tym 

obszarze, które pochodzą od nazw krzewów kwietnych proponuje się nazwy: ul. Wrzosowa oraz  

ul. Chabrowa. W dniach od 4 do 17 marca br. zostały przeprowadzone konsultacje społeczne W 

podanym terminie nie wpłynął żaden wniosek. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 22 marca 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie nadania nazwy „ulica Wrzosowa” drodze 

wewnętrznej w Wyrzysku.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15 radnych  –  15 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVII/471/2022,

która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

8) nadania nazwy „ulica Chabrowa” drodze wewnętrznej w Wyrzysku;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 22 marca 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie nadania nazwy „ulica Chabrowa” drodze 

wewnętrznej w Wyrzysku. 
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15 radnych  –  15 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVII/472/2022,

która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

9)  zniesienia formy ochrony przyrody z części drzew wchodzących w skład alei – pomnika 

przyrody;

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska poinformowała,  iż  projekt  uchwały  dotyczy 

zniesienia formy ochrony przyrody z piętnastu drzew z gatunku lipa drobnolistna. Rosną one po 

obu stronach drogi na odcinku od skrzyżowania Polanowo – Łobżenica w kierunku Kosztowa do 

skrzyżowania z DK10. Drzewa te wchodzą w skład alei pomnikowej, która została ustanowiona 

jako pomnik przyrody zarządzeniem Wojewody Pilskiego z dnia 27 grudnia 1984 roku. W związku 

ze  złym  stanem  drzew  Gmina  Wyrzysk  zwróciła  się  do  Regionalnego  Dyrektora  Ochrony 

Środowiska w Poznaniu o wydanie opinii. Opinia była pozytywna. By dokonać wycinki tych drzew 

konieczne jest podjęcie przedmiotowej uchwały. W wyznaczonym terminie konsultacji do Urzędu 

Miejskiego w Wyrzysku wpłynął wniosek złożony przez Koło Pszczelarzy w Wyrzysku. Burmistrz 

Wyrzyska  rozpatrując  wniosek  zgłoszony  podczas  konsultacji  nie  uwzględniła  przedstawionego 

stanowiska w przedmiotowej sprawie. Pszczelarze zwrócili się z prośbą o nie wycinanie drzew, ze 

względu,  iż  są  one  niezbędne  w  procesie  tworzenia  miodu  przez  pszczoły.  Niniejsza  uchwała 

zostanie skierowana do Starosty Pilskiego, który ponownie będzie badał zasadność wniosku w tej 

sprawie. Jeśli uzna wniosek za zasadny to wtedy możliwa będzie wycinka. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 22 marca 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody z części 

drzew wchodzących w skład alei – pomnika przyrody.
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Piotr Wiesław Radwański, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15 radnych  –  13 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVII473/2022,

która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

10) ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP;

Przewodniczący  obrad  przypomniał,  że  radni  będący  strażakami powinni  być  wyłączeni  

z głosowania.

Radny Stefan Wełniak zapytał, dlaczego strażacy nie mają prawa głosu?

Roman Łuka – Przewodniczący Rady ponownie powiedział, iż radni będący strażakami powinni być 

wyłączeni z głosowania, gdyż ta sprawa Ich dotyczy.

Alina Chełkowska – Radca Prawny wyjaśniła, że Przewodniczący Rady przytoczył ogólną zasadę 

wynikającą z art. 25a ustawy o samorządzie gminnym. Mówi ona o tym, iż radny nie może brać 

udziału w głosowaniu w radzie, jeśli dotyczy ono Jego interesu prawnego. Radni będący strażakami 

OSP powinni się wyłączyć z głosowania, gdyż może ono dotyczyć Ich interesu prawnego. 

Radny Stefan Wełniak nie wie, czy Pani Mecenas zna procedury zapisane w Statucie OSP. Wyróżnia 

się członka OSP, członka honorowego OSP i członek wspierający OSP. Czy członek honorowy lub 

wspierający,  który  jest  radnym nie  ma  prawa  do  głosowania?  Taka  osoba  nie  bierze  udziału  

w akcjach ratowniczych. Nie ma, więc  tym żadnego interesu. Jest to jedynie interes osób do 60. 

roku życia,  którzy są upoważnieni do wzięcia udziału w akcjach ratowniczo-gaśniczych. Radny 

uważa, iż wyłączenie się z głosowania w tej sprawie jest niezgodne z prawem.

Alina  Chełkowska  –  Radca  Prawny powiedziała,  że  nikt  nie  będzie  prowadził  dochodzenia 

odnośnie tego, jaką funkcję dany radny pełni w OSP. Każdy powinien sam zadecydować o tym, czy 

powinien  wziąć  udział  w  tym głosowaniu.  Może  zdarzyć  się  tak,  iż  Wojewoda  stwierdzi,  że  

w głosowania wziął udział ktoś, kto nie powinien, w związku z czym uchwała jest nieważna.
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Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 22 marca 2022 r.

Przewodniczący obrad  zarządził  głosowanie  w sprawie  ekwiwalentu  pieniężnego dla  strażaków 

ratowników OSP.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 3, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (3)
Tomasz Zbigniew Bogdański, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Stefan Tomasz Wełniak
PRZECIW (8)
Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz 
Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard 
Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik
BRAK GŁOSU (2)
Piotr Feliks Banach, Leszek Paweł Malczewski

W obecności 15 radnych – 8 głosami „przeciw” Rada odrzuciła projekt uchwały w przedmiotowej 

sprawie.

11)  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych 

Straży  Pożarnych  uczestniczących  w  działaniach  ratowniczych,  akcjach  ratowniczych, 

szkoleniach i ćwiczeniach;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 22 marca 2022 r.

Przewodniczący  obrad  przypomniał,  że  radni  będący  strażakami powinni  być  wyłączeni  

z głosowania.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu 

pieniężnego  dla  strażaków  ratowników  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  uczestniczących  

w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach i ćwiczeniach.
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (11)
Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz 
Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek 
Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak
BRAK GŁOSU (2)
Piotr Feliks Banach, Leszek Paweł Malczewski

W  obecności  15 radnych  –  11 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVII/474/2022,

która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

12) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczących 

organów wykonawczych jednostek  pomocniczych oraz  członków rad  sołeckich i  członków 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych w Gminie Wyrzysk

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska zabierając głos zaznaczyła, że odniesie się zarówno 

do tego, jak i kolejnego projektu uchwały. Dotychczasowa uchwała, która przyznaje dietę sołtysom 

składa  się  z  dwóch  części:  stałej,  która  przyznaje  dietę  w  wysokości  200,00  zł  za  działania  

w  sołectwie  oraz  ruchomej  –  zależnej  od  udziału  w  sesji  i  wynosi  391,30  zł.  Jest  to  kwota 

wynikająca  z  13%  minimalnego  wynagrodzenia  za  pracę  ogłaszanego  corocznie  w  drodze 

obwieszczenia  przez  Prezesa  Rady  Ministrów.  Projekt  klubu  „Zadbajmy  o  Gminę”  proponuje 

wzrost wysokości diety za udział w sesji z 13% do 15% minimalnego wynagrodzenia za pracę. 

Natomiast  klub  „Wspólnie  dla  Gminy”  zaproponował  inną  wysokość  diet  dla  sołtysów  

i  przewodniczących organów wykonawczych jednostek  pomocniczych.  Jest  ona uzależniona  od 

liczby mieszkańców sołectwa. Za działania w sołectwie, gdzie liczba mieszkańców nie przekracza 

300 osób proponuje się dietę w wysokości 600,00 zł, od 301 do 600 mieszkańców – 650,00 zł  

i w sołectwach powyżej 600 mieszkańców – 700,00 zł. Natomiast za udział w sesji zaproponowano 

100,00 zł. Po omówieniu obu projektów na spotkaniu z okazji Dnia Sołtysa, sołtysi stwierdzili, że 

bardziej korzystny jest dla nich projekt klubu „Wspólnie dla Gminy”. 

Radny Piotr  Banach podczas  rozmów z  sołtysami pytał  czego Oni oczekują i  odpowiedź była 

jednogłośna.  Sołtysi  chcieliby,  aby  zwiększono  wysokość  diety  za  ich  pracę,  zwrot  kosztów 

związanych z pełnieniem funkcji.  Sołtysi przychylili się do drugiego projektu – złożonego przez 

Klub  Radnych  „Wspólnie  dla  Gminy”.  Radny  poinformował,  że  skutki  finansowe  związane  
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z  podjęciem uchwały  mieszczą  się  w  zaplanowanych  na  ten  cel  środkach  w  budżecie  Gminy 

Wyrzysk. 

Przewodniczący  Rady  –  Roman  Łuka potwierdził  słowa  Pani  Burmistrz  oraz  radnego  Piotra 

Banacha.

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 22 marca 2022 r.

Przewodniczący obrad przypomniał,  że  radni  będący  sołtysami oraz przewodniczącymi zarządu 

osiedla powinni być wyłączeni z głosowania.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie  ustalenia  wysokości  diet  dla  sołtysów i  przewodniczących  organów wykonawczych 

jednostek  pomocniczych  oraz  członków  rad  sołeckich  i  członków  organów  wykonawczych 

jednostek pomocniczych w Gminie Wyrzysk.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 2, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (2)
Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak
PRZECIW (9)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Ryszard Janusz 
Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr 
Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
BRAK GŁOSU (4)
Krzysztof Bernard Bartkus, Andrzej Janusz Głąb, Mateusz Karol Jaremko, Leszek Paweł 
Malczewski

W obecności 15 radnych – 9 głosami „przeciw” Rada odrzuciła projekt uchwały w przedmiotowej 

sprawie.

13)  ustalenia  wysokości  diet  dla  sołtysów  i  przewodniczących  organów  wykonawczych 

jednostek pomocniczych w Gminie Wyrzysk;

Nie podjęto dyskusji. 
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Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 22 marca 2022 r.

Przewodniczący obrad przypomniał,  że  radni  będący  sołtysami oraz przewodniczącymi zarządu 

osiedla powinni być wyłączeni z głosowania.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w sprawie  ustalenia  wysokości  diet  dla  sołtysów  

i przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych w Gminie Wyrzysk.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (9)
Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Ryszard Janusz 
Janowiak, Roman Aleksander Łuka, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr 
Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak
BRAK GŁOSU (4)
Krzysztof Bernard Bartkus, Andrzej Janusz Głąb, Mateusz Karol Jaremko, Leszek Paweł 
Malczewski

W  obecności  15 radnych  –  9 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVII/475/2022,

która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

14) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wyrzysk na lata 2022-2025;

Nie podjęto dyskusji. 

Przewodniczący  Komisji  przedstawili  opinie  dot.  projektu  uchwały  omawianego  na  wspólnym 

posiedzeniu, które odbyło się 22 marca 2022 r.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu 

Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  

w Gminie Wyrzysk na lata 2022-2025.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
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ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
PRZECIW (1)
Stefan Tomasz Wełniak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Beata Królik

W  obecności  15 radnych  –  13 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  XLVII/476/2022,

która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Opinie komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na  XLVII sesję Rady Miejskiej 

w Wyrzysku w dniu 25 marca 2022 r. stanowią załącznik nr 18 do protokołu.

O godz. 13:01 radny Piotr Radwański opuścił salę obrad.

Ad  7. Sprawozdanie  Kierownika  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  

w Wyrzysku z działalności ośrodka za 2021 rok oraz potrzeb pomocy społecznej.

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  Sprawozdania  Kierownika 

Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wyrzysku z działalności ośrodka za 2021 rok 

oraz potrzeb pomocy społecznej.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Beata Królik
NIEOBECNI (1)
Piotr Wiesław Radwański
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W obecności 14 radnych – 13 głosami ,,za” Rada przyjęła sprawozdanie, które stanowi załącznik 
nr 19 do protokołu. 

O godz. 13:03 radny Piotr Radwański wrócił na salę obrad.

Ad 8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2023 za rok 2021.

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  Sprawozdania  z  realizacji 

Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie  oraz  Ochrony  Ofiar  Przemocy  

w Rodzinie na lata 2021-2023 za 2021 rok.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W obecności 15 radnych – 15 głosami ,,za” Rada przyjęła sprawozdanie, które stanowi załącznik 
nr 20 do protokołu. 

Ad  9. Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 

Problemów  Alkoholowych  oraz  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  za  

2021 rok.

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  Sprawozdania  z  realizacji 

Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 rok.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
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Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Stefan Tomasz Wełniak

W obecności 15 radnych – 14 głosami ,,za” Rada przyjęła sprawozdanie, które stanowi załącznik 
nr 21 do protokołu. 

Ad  10. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Nie podjęto dyskusji.

Ad 11. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

Nie podjęto dyskusji.

Ad 12. Wolne głosy.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka przypomniał, że w dniu 15 lutego br. do Urzędu Miejskiego 

w  Wyrzysku  wpłynęły  postulaty  rolników  Regionu  Pilskiego  skierowane  do  Rady  Miejskiej  

w Wyrzysku.  Radni  otrzymali  ww.  pismo drogą mailową.  Pan Łuka zapytał  czy  ktoś  chciałby 

zabrać głos w tej sprawie? W związku z niepodjęciem dyskusji w tej sprawie, mówca przeszedł do 

dalszej części tego punktu.

Radny Stefan Wełniak powiedział,  że radni otrzymali drogą mailową informację o szkoleniu dla 

radnych organizowanym przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Poznaniu, które ma się odbyć  

w dniach 30 i 31 marca br. w formie online. Radny zapytał czy szkolenie będzie opłacone przez 

Urząd Miejski w Wyrzysku? 

Przewodniczący  Rady  –  Roman  Łuka odpowiedział,  że  koszty  szkolenia  zostaną  pokryte  ze 

środków z budżetu Gminy.

Radny Stefan Wełniak zwrócił się do Pani Burmistrz z pytaniem czy na basenie w Wyrzysku była 

przeprowadzona  kontrola  lub  audyt?  Radny  dopytywał  o  to  podczas  wspólnego  posiedzenie 

Komisji, ale nie dostał odpowiedzi. Następnie mówca zapytał czy w Gminie Wyrzysk są czczone 

tylko święta związane z Kościołem? Dnia 22 stycznia,  również było święto - to dzień, w którym 

Wyrzysk uzyskał wolność.  Pomnik przy ul.  Bydgoskiej  powstał by upamiętnić zamordowanych 

mieszkańców  Wyrzyska.  Radny  widział  na  Facebooku,  że  3  kwietnia  będą  składane  kwiaty  

w związku z rocznicą śmierci  papieża.  Następnie dodał, że Gmina Wyrzysk jest  gminą świecką, 

podobnie jak Polska nie jest krajem wyznaniowym. Radny podkreślił, że są to głosy młodych ludzi.
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Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odpowiedziała, że na basenie przeprowadzono audyt 

w ramach audytu jednostki, którą jest Ośrodek Sportu i Rekreacji w Wyrzysku. Kolejno, mówczyni 

odniosła się do drugiego pytania radnego Wełniaka. Pani Burmistrz odpowiedziała, że w Gminie 

Wyrzysk czczone są wszystkie święta. Gdyby radny szczegółowo oglądał Facebook to wiedziałby, 

że w dniu, kiedy Wyrzysk odzyskał wolność, władze miasta i przedstawiciele Młodzieżowej Rady 

Miejskiej złożyli kwiaty przed tablicą upamiętniającą tę rocznicę. Jeśli chodzi o inne rocznice to na 

Facebooku były umieszczane zaproszenia kierowane do wszystkich mieszkańców Gminy wraz  

z informacją o obchodach dotyczących rocznic państwowych. Pani Burmistrz wymieniła, że m.in. 

mieszkańcy Wyrzyska, Towarzystwo Przyjaciół Wyrzyska, władze Gminy i przedstawiciele Rady 

Miejskiej w Wyrzysku składali wiązanki kwiatów pod pomnikiem Władysława Andersa z okazji 

kolejnych obchodów rocznicy związanej z Żołnierzami Wyklętymi. Póki Pani Jagodzińska będzie 

Burmistrzem,  w  Gminie  Wyrzysk  będą  obchodzone  zarówno  święta  państwowe,  jak  i  święta 

kościelne, które wpisują się w tradycję i kulturę Naszej Ziemi. Pani Burmistrz dodała, że gdyby Pan 

Wełniak  uważnie  śledził  Jej  Facebook  to  widziałby  też  te  informacje,  które  są  dla  Niego 

niewygodne.

Radny Piotr Radwański zapytał czy są fundusze na budowę kanalizacji na obszarach wiejskich? 

Radnemu bardzo zależy na budowie kanalizacji w Bagdadzie, gdyż o ile się nie myli, przez 7 lat nie 

złożono  żadnego  wniosku  w tej  sprawie.  Następnie  dodał,  że  mieszkańcy  Glesna  dziękują  za 

założenie lampy. Jednak obszar wokół niej w dalszym ciągu nie jest zagospodarowany i jest pełno 

dziur. Pan Radwański prosi, aby zrobić coś w tej sprawie.

Radny  Stefan  Wełniak powiedział,  że  Pani  Burmistrz  Go  źle  zrozumiała.  Radny  nie  śledzi 

Facebooka  Burmistrz  Wyrzyska.  Wszelkie  powiadomienia  dotyczące  obchodów rocznic  i  świąt 

państwowych powinny przychodzić na skrzynkę mailową radnych.  Pana Wełniaka  nie interesują 

"występy" Pani Burmistrz na Facebooku i to, że się z kimś spotkała i zrobiła sobie zdjęcia. Zdaniem 

radnego to już jest przepych. Wizerunek Burmistrza Wyrzyska jest wszędzie, m.in. na kalendarzach. 

Poza  tym  były  to pytania  ze  strony młodych  ludzi.  Następnie  radny  powiedział,  że  złożył 

interpelacje, ale zostały one opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej z Jego inicjałami,  

a nie pełnym imieniem i nazwiskiem. Jest już ponad 200 odsłon, więc ludzie są zainteresowani 

pismami radnego i sprawami, które porusza. W związku z tym, chciałby, aby opis został zmieniony.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odpowiedziała na pytanie złożone przez radnego 

Piotra  Radwańskiego.  Gmina  Wyrzysk  pracuje  nad  tym,  żeby  złożyć  wniosek  na  budowę 

kanalizacji. Zarząd Województwa Wielkopolskiego w ramach PROW 2014-2020 ogłosił konkurs, 

a składanie wniosków jest możliwe do 15 kwietnia br. Natomiast jeśli chodzi o dziury w drodze, to 

radny  mógł  już  wcześniej  zadzwonić  do  Pani  Julii  i  sprawa  byłaby  załatwiona  w  trybie 
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natychmiastowym. Kolejno Pani Burmistrz nawiązała do wypowiedzi radnego Stefana Wełniaka,  

w której  wspomniał,  że  czczone są  święta  związane  z  papieżem Janem Pawłem II.  Mówczyni 

przypomniała, iż Ojciec Święty jest honorowym obywatelem naszego miasta. W związku z tym, 

będą  składane  wiązanki  kwiatów i  będą  koncerty,  bo  to  Rada  Miejska  nadała  papieżowi  tytuł 

Honorowego  Obywatela  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk.  Natomiast  zbiórka  na  pomnik  była  aktem 

społecznym.  Pani  Burmistrz  dodała,  że  radny  Wełniak  aktywnie  uczestniczy  w  informacjach 

umieszczanych  na  Facebooku,  niekoniecznie  na  Jej  forum,  ale  na  innych  owszem.  Następnie 

mówczyni  przypomniała,  że  wszelkie  informacje  związane  z  organizacją  imprez  są 

przygotowywane w formie plakatów na tablicach ogłoszeń, profilach facebookowych Gminy czy 

instytucji,  które  dane  wydarzenie  organizują.  Ponadto,  radni  niejednokrotnie  byli  zapraszani  na 

uroczystości podczas posiedzeń. Pani Burmistrz stwierdziła, że dotąd nie myślała, że jest osobą, 

której  wizerunek jest  dla  mieszkańca niemiły.  Wiele materiałów promuje Burmistrz  Wyrzyska.  

W tej kadencji Burmistrzem Wyrzyska jest Bogusława Jagodzińska, bo tak wybrali mieszkańcy. 

Kiedy Pani Burmistrz była za tym, żeby wyjść ze Związku Międzygminnego PRGOK i nie spotkało 

się  to  z  uznaniem,  wtedy  Panu  Wełniakowi  nie  przeszkadzało,  że  wszyscy  Ją  za  to  winili.  

Mówczyni stwierdziła, że swoim wizerunkiem na okrągło denerwuje Pana Wełniaka. Radny uważa, 

że Pani Burmistrz nie powinno być na zdjęciach z zebrań sołeckich czy uroczystości w szkołach 

mimo, iż jest na nie zapraszana. Poprzez swoją obecność okazuje szacunek dla organizatorów. Od 

pewnego czasu Pan Stefan Wełniak traktuje wszystko jako kampanię wyborczą. Czy w związku z 

tym Burmistrz Wyrzyska nie powinna się pokazywać? Mówczyni poprosiła, aby radny powstrzymał 

się od takich uwag. Następnie Pani Burmistrz poinformowała, że Gmina Wyrzysk przystępuje do 

dużego  projektu  organizowanego  przez  Głos  Wielkopolski,  który  ma  na  celu  wypromowanie 

Ochotniczych Straży Pożarnych. Tam również pojawi się Jej zdjęcie, jako Burmistrza Wyrzyska, 

który musi wypowiedzieć się w tej sprawie, za co z góry przeprasza radnego Stefana Wełniaka.

Radny Ryszard Sell powiedział, że odkąd jest radnym to wielokrotnie zwracał się do Pani Burmistrz 

z  zapytaniami  i  propozycjami  dotyczącymi  imprez  historycznych.  Nigdy  nie  spotkało  się  to  

z odmową. Od czasu obchodów 100-lecia Wyrzyska, co roku, w dniu 22 stycznia są organizowane 

obchody. Pan Sell miał przyjemność gościć w ostatnim czasie kapitana Pana Józefa Urbanowicza – 

weterana  wojennego.  Pani  Burmistrz  zaangażowała  się  organizację  tego wydarzenia.  Następnie 

radny podziękował za baner, który został przekazany Młodzieżowej Radzie Miejskiej w Wyrzysku.

Jacek  Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza zabierając  głos  zwrócił  się  do  radnego  Piotra 

Radwańskiego. Powiedział, że w przyszłym tygodniu droga zostanie naprawiona. Następnie odniósł 

się  do  słów  radnego  Stefana  Wełniaka.  Pan  Wiceburmistrz  podczas  wczorajszego  spotkania 

sprawozdawczego Spółek Wodnych usłyszał, że jedynym włodarzem, który bierze udział w takich 

20



wydarzeniach jest Burmistrz Wyrzyska. Zarówno Pani Burmistrz, jak i Pan Zastępca zawsze starają 

się brać udział w różnych wydarzeniach. Jeśli jest to niemożliwe ze względu na obowiązki to jest 

wyznaczony  inny  przedstawiciel.  Czy  jest  to  autopromocja  Burmistrza?  Wypełnianie  swoich 

obowiązków  wręcz  zmusza  do  udziału  w  różnego  rodzaju  imprezach,  spotkaniach,  naradach. 

Następnie Pan Burmistrz nawiązał do słów radnego "występy na Facebooku". Zapytał co znaczy to 

sformułowanie? Mówca stwierdził, że potraktowałby te słowa jako obraźliwe. Pan Wiceburmistrz 

wyjaśnił, że treści publikowane na Facebooku to informacje z odbytych spotkań, różnego rodzaju 

imprez i uroczystości. Burmistrz jest osobą publiczną, więc nie może schować swojego wizerunku 

albo powiedzieć, żeby nie robić zdjęć. Pan Wiceburmistrz jest zażenowany sposobem, w jaki radny 

Stefan Wełniak podnosi kwestię rozpowszechniania wizerunku Burmistrza Wyrzyska.

Radny Ryszard Janowiak poprosił o naprawę znaku „STOP” przy ul. Słowiańskiej w Osieku nad 

Notecią, gdyż jest on wyblakły oraz o przycięcie odrostów drzew przy ul. Lipowej.

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  Pan  Wiceburmistrz  zapisał 

zgłoszone problemy i zostaną podjęte odpowiednie działania.

Przewodniczący  Rady  –  Roman Łuka przypomniał,  że  podczas  posiedzeń  należy  wyrażać  się  

z  odpowiednią  kulturą  i  szacunkiem,  na  co niejednokrotnie  zwracał  uwagę.  Ponadto,  radni  nie 

spotykają się po to, aby rozmawiać o sobie, tylko by podejmować decyzje w sprawach istotnych dla 

mieszkańców Gminy Wyrzysk.

Ad 13. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie  13:30 Przewodniczący Rady 

zamknął XLVII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Protokół sporządziła:
Patrycja Lewandowska
podinsp. ds. obsługi rady gminy

21


